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Protokół 
z XVIII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 30 czerwca 2020 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 12:00 i trwała do godziny 15:10. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, tj. 86,7 % ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecni byli radni: Krzysztof Kaczmarek i Ireneusz Matyla. Lista obecności 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli ponadto: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – Sekretarz Gminy, Maria Stachowiak – Skarbnik Gminy, Kinga Klozińska-
Antczak – Zastępca Skarbnika, Małgorzata Kęsy – inspektor ds. księgowości, dochodów i opłat, 
Grzegorz Wabiński – kierownik USC i Wydziału Spraw Obywatelskich, Małgorzata Waleńska 
– kierownik Wydziału Rozwoju Gospodarczego, Józef Grobelny – kierownik Wydziału Służb 
Technicznych, Cyryla Krajka – dyrektor SP w Pępowie, Witold Mendyka – główny księgowy 
SP w Pępowie, Ewa Śląska – dyrektor SP w Skoraszewicach, Weronika Jankowska – pedagog 
szkolny SP w Skoraszewicach, Mariola Żelazna – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pępowie, Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Mirosława 
Bigaj – radna Rady Powiatu Gostyńskiego, Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady 
gminy i samorządów mieszkańców oraz sołtysi – według stanowiącej załącznik do protokołu 
listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych 

na nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Pępowo za rok 2019 i debata nad raportem. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Pępowo. 
10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 r. wraz ze 

sprawozdaniem finansowym za 2019 r. i sprawozdaniami z działalności gminnych 
jednostek organizacyjnych oraz podjęcie uchwał w sprawie: zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2019 rok oraz absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Pępowo za rok 2019. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
a) rozpatrzenia wniosków, 
b) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 

w sprawie diet dla sołtysów, 
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c) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo w roku szkolnym 
2020/2021, 

d) odwołania Skarbnika Gminy Pępowo, 
e) powołania Skarbnika Gminy Pępowo, 
f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030, 
g) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020, 
h) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz ze sprzedażą udziału 

w gruncie, 
i) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, sołtysów, przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo oraz zaproszonych gości. 
 
 W punkcie 2 – Przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 
radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
 W punkcie 3 – Przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – Wójt wnioskował o rozszerzenie punktu 11. Porządku obrad XVIII sesji 
Rady Gminy Pępowo o trzy podpunkty, dotyczące rozpatrzenia i podjęcia uchwał w sprawie: 
- zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030 – jako podpunkt 
f) – wyjaśnił, iż jest to skutkiem dokonanych zmian w budżecie, 
- wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz ze sprzedażą udziału w gruncie – jako 
podpunkt h), 
- wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – jako podpunkt i) – wyjaśnił, iż chodzi 
o działki pod przyszłą ścieżkę rowerową. 

Radni jednomyślnie przychylili się do każdego spośród trzech wniosków wójta, 
w następstwie czego porządek obrad został zmodyfikowany: zmianie uległa treść podpunktu f), 
dotychczasowy podpunkt f) „zmian w uchwale budżetowej na rok 2020” stał się podpunktem 
g), a ponadto do porządku obrad dodano podpunkty h) oraz i). Innych wniosków nie zgłoszono. 
Imienne wykazy głosowań radnych oraz pierwotny porządek obrad stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 5 – Przewodniczący poinformował, że protokół z XVII sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać. W związku z tym 
zaproponował przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono 
i przyjęto go jednomyślnie –  13 głosami „za”. Imienny wykaz głosowań radnych stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania, natomiast wniosek radnego Józefa 
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Śląskiego do Zarządu Powiatu Gostyńskiego przedstawiony na poprzedniej sesji w dalszym 
ciągu pozostaje bez odpowiedzi. 

 
W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 

 
W punkcie 8 – Wójt Gminy Pępowo Grzegorz Matuszak przedstawił Raport o stanie 

Gminy Pępowo za rok 2019 – raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie odbyła się debata nad raportem. 
- Radny Zygmunt Gulcz – stwierdził, że raport jest dokumentem bardzo obszernym 
i szczegółowym, który w wielu aspektach będzie aktualny przez następne lata. Następnie, 
odnosząc się do bazy lokalowej Szkoły Podstawowej w Skoraszewicach zapytał, czy są szanse 
na skumulowanie klas w jednym budynku szkolnym. 
- Wójt – odpowiedział, iż ten temat musi zostać szczegółowo przeanalizowany. Przyznał, iż 
rozmawiał już z kuratorem oświaty, jednak zaproponowane przez niego rozwiązanie, aby 
zostawić w tym budynku klasy I-VI, a klasy VII-VIII przenieść do Pępowa, nie wchodzi 
w rachubę ze względów prawnych, ponieważ szkoła podstawowa może zawierać klasy I-III lub 
I-VIII. Poinformował, że ma kilka koncepcji przebudowy lub rozbudowy tego budynku 
z ewentualnym dołożeniem funkcji przedszkola lub małego żłobka, jednak wszystko zależy od 
kwestii finansowych i od tego, gdzie będzie można pozyskać środki na to zadanie. Odnosząc 
się do stwierdzenia, które padło na jednym z posiedzeń Komisji Oświaty („wszędzie dookoła 
likwiduje się szkoły, a u nas chcemy rozbudowywać, rozszerzać ofertę oświatową”) wójt 
stwierdził, że w gminie nie ma zbyt wielu szkół, bo tylko dwie, przy czym szkoła 
w Skoraszewicach obsługuje ok. 1/3 populacji naszej gminy. Zaznaczył, że stanowisko w tej 
sprawie, przy udziale wszystkich zainteresowanych stron, należałoby wypracować do końca 
roku, aby od nowego roku móc podjąć działania. 
- Radny Józef Śląski – jako przedstawiciel Rady w Międzygminnym Związku Turystycznym 
„Wielkopolska Gościnna” przypomniał, iż składka członkowska, którą uiszcza gmina, wynosi 
niecałe 12 tys. zł, a przynależność do Lokalnej Grupy Działania „Gościnna Wielkopolska” to 
kolejne 12 tys. zł, co daje w sumie 24 tys. zł. Stwierdził, iż gmina z tego nie korzysta, ponieważ 
nasze zabytki to wyłącznie kościół oraz pałace i drzewa w parkach, do których nie mamy 
dostępu. Postawił pytanie: czy należy dalej w to brnąć, płacić składkę i nie mieć z tego nic, czy 
może warto za te 24 tys. zł zrobić coś innego w gminie, np. chodnik w jakiejś wiosce? 
Poinformował, że na ostatnim zgromadzeniu Związku zadał kilka pytań, na które otrzymał 
odpowiedź: plan przewiduje stworzenie w przyszłości strony internetowej. Stwierdził, że nikt 
nie przyjedzie w odwiedziny, aby zobaczyć zamknięte parki i pałace, dlatego jest nam to 
niepotrzebne. Stwierdził, iż na posiedzeniu klubu radnych „Ziemi Pępowskiej” zgłosi wniosek, 
aby z tego Związku wystąpić. 
- Wójt – stwierdził, że nie jest to temat na dzisiejszą sesję, aczkolwiek sprawa jest warta 
otwartej dyskusji. Stwierdził, iż przydałaby się debata, podczas której rozważono by kwestię 
przynależności gminy do różnych stowarzyszeń. Dodał, iż można nawet zaprosić 
przewodniczącego Związku, aby pochwalił się tym, co Związek realizuje i jakie korzyści ma 
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z tego gmina. Zgodził się z radnym Śląskim, że trudno dzisiaj te korzyści namacalnie na terenie 
gminy znaleźć. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż po wakacjach zwołamy Komisję, zaprosimy 
przewodniczącego Związku i podejmiemy decyzję. 
- Radny Marek Popiołek – stwierdził, że w punkcie 3.12. raport zawiera informację, że nie 
sprzedaliśmy żadnego lokalu mieszkalnego. Przypomniał, że na rok 2019 była zaplanowana 
sprzedaż mieszkania w ośrodku zdrowia. 
- Wójt – odpowiedział, iż jest to następstwem działań podjętych w związku z wynajęciem 
mieszkania, które było wstępnie przeznaczone do sprzedaży, nowej lekarce pracującej 
w ośrodku zdrowia, co zresztą zostało przegłosowane na sesji. Przypomniał, iż nie była ona 
zainteresowana wykupem. Dodał, że warto było pozyskać lekarza, ponieważ w dzisiejszych 
czasach lekarze nie stoją w kolejce, aby pracować w tak małym ośrodku w Pępowie. Odnosząc 
się do całości budynku przypomniał, że dr Ostański, który zajmuje drugie mieszkanie, również 
nie jest zainteresowany wykupem. Zainteresowany był natomiast lokator trzeciego mieszkania, 
pracownik Urzędu Gminy, jednak sprzedaż jednego z trzech mieszkań nie byłaby korzystną 
sytuacją dla gminy. Wójt poinformował, że tego typu sytuację udało się rozwiązać 
w Skoraszewicach, gdzie sprzedano ostatnie mieszkanie, natomiast jest jeszcze budynek 
w Babkowicach, gdzie mieszkania zostały sprzedane, ale jedno w dalszym ciągu jest na 
gminnym majątku; podobnie w Krzekotowicach. Wójt zaproponował, aby odstąpić od 
sprzedaży mieszkań w ośrodku zdrowia. 
- Radny Stefan Krystkowiak – zapytał, jakie grunty w użytkowaniu wieczystym posiada gmina 
i ile ich jest. 
- Wójt – zauważył, że grunty te zostały wymienione w raporcie. Podkreślił, że jako gmina nie 
posiadamy ich dużo; jest to co prawda kilkanaście działek, jednak są to grunty zlokalizowane 
w obrębie dawniejszej Spółdzielni Kółek Rolniczych w Pępowie. Poinformował, że gmina ma 
z tego tytułu ok. 10 tys. zł dzierżawy. Dodał, że grunt został wyceniony i podjęte zostały kroki 
mające na celu jego sprzedanie jednemu z dzierżawców, jednak z uwagi na epidemię sprawa ta 
została odłożona w czasie; w sumie jest to ok. 1 ha gruntu. 
- Radny Walerian Szafraniak – stwierdził, że biblioteka publiczna w Pępowie bardzo prężnie 
działa. Zapytał, czy wójt planuje jakieś działania dla polepszenia stanu lokalowego biblioteki 
w Pępowie. 
- Wójt – stwierdził, że temat nie jest nowy i skłania się ku koncepcji swojego poprzednika, co 
znajduje odzwierciedlenie w działaniach prowadzonych w centrum Pępowa – zwolnił się sklep, 
który jest w najgorszym stanie, docelowo zostanie on rozebrany, a po uporządkowaniu terenu 
w jego miejsce miałaby zostać pobudowana nowa biblioteka z dodatkowymi funkcjami. Dodał, 
że w miarę możliwości gmina będzie się ubiegać o dofinansowane na realizację tego zadania. 
- Radna Elżbieta Pawlak – zauważyła, że w schemacie organizacyjnym Urzędu Gminy znajduje 
się stanowisko zastępcy wójta. Zwróciła się do wójta z pytaniem, czy planuje uzupełnienie tego 
wakatu, czy może ma jakiś inny plan. 
- Wójt – przyznał, iż od dawna zastanawia się nad tym tematem. Zauważył, że instytucja 
zastępcy wójta/burmistrza jest w pewnym sensie wymagana przez Regionalna Izbę 
Obrachunkową, która w protokole zaleca, aby taki zastępca był. Przyznał, że w marcu, gdy 
pojawiła się epidemia koronawirusa, przyszło mu do głowy, że trzeba będzie pomyśleć o jakimś 
zastępcy, ponieważ „przypadki chodzą po ludziach”. Poinformował, że najprawdopodobniej 
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w okresie jesiennym dla bezpieczeństwa i zachowania ciągłości zaproponuje Wysokiej Radzie 
powołanie takiego zastępcy. Dodał, że jesteśmy jedyną gminą w okolicy, która takiego 
stanowiska nie ma. 
- Radny Radosław Sobótka – zapytał, czy zabytek archeologiczny położony na terenie gminy, 
czyli grodzisko stożkowe, znajduje się na terenie należącym do gminy i czy gmina ma jakieś 
plany odnośnie do tego zabytku. 
- Wójt – stwierdził, iż miejsce to na dzisiaj „straszy” – znajdują się tam suche i powalone drzewa. 
Poinformował, że przeprowadził już rozpoznanie w tym temacie i ustalił, że grunt ten stanowi 
własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa i znajduje się w użytkowaniu Stadniny Koni, 
natomiast prezes Baraniak stwierdził, że nie wnosi żadnych uwag, jeśli gmina byłaby 
zainteresowana przejęciem tego gruntu. Wójt podkreślił, że dobrze byłoby ten teren 
przynajmniej uporządkować, jednak w pierwszej kolejności gmina musiałaby się stać jego 
właścicielem, dlatego też planuje w najbliższym czasie umówić się z dyrektorem KOWR-u 
w Poznaniu i podjąć rozmowy związane z darmowym przejęciem tego obszaru na cele 
publiczne; planuje ponadto poszukać środków na realizację tego zadania – wyczyszczenie 
stawu i jego odtworzenie oraz oczyszczenie terenu, ewentualnie wykonanie ścieżki 
dydaktycznej, ustawienie tablic, wybudowanie „wigwamu”, miejsca wypoczynku. Dodał, iż 
jest to o tyle istotne, że z rozmowy z nową właścicielką pałacu wynika, iż raczej nie będzie to 
obiekt, który będzie otwarty dla ogółu społeczeństwa, dlatego taki teren w bezpośrednim 
sąsiedztwie parku i pałacu byłby dobrym rozwiązaniem, dobrym miejscem spacerowo-
wypoczynkowym. 
- Przewodniczący – wyjaśnił, iż chodzi o staw przy ul. Parkowej, który mieści się po lewej 
stronie (idąc w stronę pałacu). Na tym stawie znajduje się „półwysep”. 
- Radna Monika Przybył – zapytała, jakie lokale wynajmuje gmina w użytkowanie. Dodała, iż 
zgodnie z treścią raportu jest to 14 sztuk. 
- Wójt – przyznał, iż nie wie, czy będzie w stanie od razu wymienić wszystkie lokale, jednak 
ich skomasowana ilość znajduje się w budynku bezpośrednio powiązanym z Gminnym 
Ośrodkiem Kultury (poczta, biuro rachunkowe, policja, ODR, agencja PZU). Kolejne lokale to 
kwiaciarnie zlokalizowane przy ul. Powstańców Wlkp. (przy czym jeden obiekt zostanie 
zlikwidowany), sklep w Babkowicach, sklep w Krzekotowicach oraz dwa pomieszczenia 
wynajmowane przez telekomunikację: w Skoraszewicach i w Pępowie (przy czym o przejęcie 
tego drugiego wnioskuje dyrektor GOK – umożliwiłoby to przesunięcie sceny). 
- Radna Alina Patalas – poruszyła temat trzynastu Kół Gospodyń Wiejskich, które funkcjonują 
na terenie gminy Pępowo. Jak stwierdziła, niektóre z nich niestety są „w stanie spoczynku”. 
Zapytała, czy wójt planuje w przyszłości jakąś integrację gospodyń, oprócz prezentacji na 
dożynkach. 
- Wójt – odpowiedział, iż zastanawiał się nad tym, jak zmotywować niektóre koła, ponieważ 
różnie bywa z ich aktywnością – niektóre są zarejestrowane i korzystają z dotacji, które można 
pozyskać, a inne nie. Wójt poinformował, że planuje spotkanie robocze z zarządami wszystkich 
kół, tak jak to ma miejsce w przypadku sołtysów, aby porozmawiać z nimi i zachęcić do 
współpracy w nowej, wspólne wypracowanej formule, oraz do skorzystania z dostępnych 
możliwości. Ponadto wójt poinformował, że tegoroczne dożynki miały się odbywać w innej 
formule, bez prezentacji KGW, jednak najprawdopodobniej nie odbędą się w ogóle. Podkreślił, 
że OSP i KGW to dwie wiodące siły działające w poszczególnych wsiach. 
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- Radny Radosław Sobótka – zauważył, że raport mówi o tym, iż w 2019 roku na terenie gminy 
Pępowo nie była prowadzona zbiórka azbestu, jednak takowa jest planowana w roku bieżącym. 
Zapytał, na kiedy jest planowana ta zbiórka. 
- Przewodniczący – zauważył, że nie zależy to od gminy, lecz od powiatu, który ogłosił przetarg. 
- Wójt – potwierdził, że w ubiegłym roku zbiórka rzeczywiście nie była prowadzona, ale 
pieniądze, które miały być zainwestowane w to przedsięwzięcie ze strony gminy, zostały 
przekazane w tym roku, zatem daliśmy podwójną składkę; powiat natomiast jest już po 
przetargu i te działania już są prowadzone. Podkreślił, że to powiat jest organizatorem, 
natomiast gmina jest współfinansującym zadanie. Poinformował, że w ubiegłym tygodniu 
eternit był już zbierany w samej miejscowości Pępowo, natomiast harmonogramem zbiórki dla 
całej gminy dysponuje pracownik Wydziału Rozwoju Gospodarczego zajmujący się tą sprawą. 
Przyznał, że łączność z firmą, która wygrała przetarg jest kiepska, ponieważ jest to firma aż 
z Łodzi. Dodał, że zbiórka potrwa najprawdopodobniej do połowy lipca i gmina nie przyjmuje 
już wniosków na tegoroczną edycję programu, ponieważ limit tonażowy został już 
wykorzystany; można natomiast składać wnioski na przyszły rok. 
- Radny Zbigniew Waleński – odnosząc się do części raportu mówiącej o budowie ścieżek 
rowerowych i modernizacji dróg zapytał, czy w perspektywie jest budowa ścieżki w stronę 
dworca i połączenie południowej części gminy z jej siedzibą. 
- Wójt – zapewnił, że taki zamiar jak najbardziej jest, jednak jesteśmy konsekwentni i na ten 
moment wszystkie działania są skoncentrowane na ścieżce rowerowej w kierunku Siedlca, 
czego owocem jest m.in. jedna z rozpatrywanych dzisiaj uchwał. Poinformował, że na ścieżkę 
w kierunku Siedlca gmina ma zabezpieczone środki i jest robiony projekt, zatem jeśli wszystko 
pójdzie bez przeszkód, w ciągu dwóch lat inwestycja ta zostanie zakończona. Następnie gmina 
„odbije się” ze ścieżkami w drugą stronę, w kierunku Wilkonic. Zaczątkiem tych działań ma 
być podjęcie w tym roku prac planistycznych związanych z zaplanowaniem ścieżki w kierunku 
Wilkonic. Nadmienił, że plan nie będzie obejmował całego obszaru do Wilkonic, a jedynie 
obszar od Pępowa do skrzyżowania Krzekotowice – Magdalenki, ponieważ przekłada się to na 
finanse. Następnie trzeba będzie wykupić grunty, wykonać projekt, poszukać pieniędzy 
i dopiero wtedy rozpocząć budowę. Nastąpi to po zakończeniu budowy ścieżki do Siedlca. 
- Przewodniczący – przypomniał, że takie zamierzenia były jeszcze przed wyborami. 
- Wójt – dodał, że może się zdarzyć, iż w porozumieniu z planistą zostanie opracowany plan 
do samych Wilkonic, pod warunkiem, że takie rozwiązanie okaże się korzystniejsze dla gminy. 
Nadmienił, iż sama procedura wyglądałaby tak samo, jednak wydłużyłaby się z uwagi na 
konieczność poczynienia uzgodnień z właścicielami gruntów. 
- Przewodniczący – zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zadać pytanie. Wobec braku zgłoszeń 
Przewodniczący zamknął debatę nad Raportem o stanie Gminy Pępowo za rok 2019. 
 

W punkcie 9 – Przewodniczący odczytał treść uchwały w sprawie udzielenia wotum 
zaufania Wójtowi Gminy Pępowo. 
Dyskusja – brak. 

Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 
głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/130/2020 w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Pępowo – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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- Przewodniczący – poinformował, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Tematem punktu 10 było rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2019 r. wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2019 r. i sprawozdaniami z działalności  
gminnych jednostek organizacyjnych oraz podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2019 rok oraz w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Pępowo za rok 2019. 
 
Realizacja tego punktu odbyła się zgodnie z obowiązującą procedurą. 
- Przewodniczący – poprosił wójta o wprowadzenie. 
- Wójt – podziękował Radzie Gminy Pępowo za udzielenie wotum zaufania i za podejmowanie 
rzeczowych uchwał, które były zrealizowane w trakcie roku 2019. Stwierdził, że budżet roku 
2019 na pewno nie należał do łatwych, głównie z uwagi na realizację rozbudowy oczyszczalni 
ścieków i wiążącą się z tym konieczność zwiększenia zadłużenia gminy poprzez zaciągnięcie 
pożyczki i kredytu, co umożliwiło zbilansowanie budżetu. Podkreślił, że w ciągu roku budżet 
ulegał wielu zmianom zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków, ponieważ  jest „strukturą 
żywą”. Przyznał, iż cieszy go fakt, że budżet zamknęliśmy nadwyżką w kwocie 430 tys. zł i te 
środki są do zainwestowania w roku bieżącym. Zaakcentował, że modernizacja oczyszczalni 
ścieków kosztuje naprawdę duże pieniądze: w zeszłym roku były to ok. 4 mln zł, natomiast 
w tym roku jest to ok. 6 mln zł, a zakończenie zadania jest planowane na koniec września. 
Poinformował, że zadłużenie gminy na koniec 2019 r. to niecałe 2,5 mln zł, co stanowiło 7,89% 
wykonanych dochodów, a więc utrzymywało się na bardzo bezpiecznym poziomie. Podkreślił, 
że na koniec 2020 r. to zadłużenie będzie większe za sprawą pozostałych środków, które zostaną 
zaciągnięte z kredytu, jak i z pożyczki. Dodał, że planowane subwencje oraz udział w podatku 
PIT, które stanowią znaczny procent budżetu, zostały w roku 2019 zrealizowane w 100%, 
a nawet z minimalną nadwyżką. Podsumowując zadania inwestycyjne nadmienił, że w roku 
2019 gmina przeznaczyła na nie prawie 6,4 mln zł, co stanowi ponad 21% wszystkich 
wydatków budżetowych, a w tej kwocie 3,2 mln zł to środki pozyskane ze środków 
zewnętrznych. 
- Skarbnik Maria Stachowiak – omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019 r. 
wraz ze sprawozdaniami finansowymi i informacją o stanie mienia gminy za okres od 
01.01.2019 r. do 31.12.2019 r., po czym przedstawiła opinię Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Pępowo za 2019 
rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 
wyrażoną w uchwale nr SO-0954/16/10/Ln/2020 z dnia 3 kwietnia 2020 roku – opinia 
pozytywna z uwagą. Wymienione dokumenty stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
- Radny Zbigniew Waleński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił wniosek 
Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu 
Gminy w 2019 r. wraz z uzasadnieniem oraz sentencję uchwały nr 0955/49/10/Ln/2020 Składu 
Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 czerwca 2020 roku 
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pępowo o udzielenie 
Wójtowi Gminy Pępowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok –  wniosek 
podjęty zgodnie z wymogami prawa i uzasadniony. Wymienione dokumenty stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pępowo – przedstawił opinię w sprawie wykonania budżetu 
gminy za 2019 r. wypracowaną na wspólnym posiedzeniu Komisji stałych Rady Gminy 
Pępowo w dniu 24 czerwca 2020 r. – opinia jednomyślnie pozytywna. Opinia stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
- Przewodniczący – przypomniał, iż radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi 
sprawozdania z działalności szkół, działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej i realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania narkomanii, po czym 
zapytał radnych, czy mają jakieś pytania odnośnie do sprawozdań. 
- Radny Radosław Sobótka – zapytał dyrektora GOK, czy byłaby możliwość zniesienia opłat 
za naukę gry na instrumentach i naukę śpiewu dla dzieci z terenu gminy Pępowo. Poprosił też 
o informację, jakie są to kwoty i czy opłata ma bardziej charakter motywujący, czy może 
dochodowy. 
- Leszek Żelazny – odpowiedział, że nauka gry na instrumentach i zajęcia wokalne są to zajęcia 
indywidualne, które odbywają się raz w tygodniu i trwają jedną godzinę. Ta godzina kosztuje 
ucznia 10 zł, natomiast pracownik czy instruktor zatrudniany na umowę-zlecenie otrzymuje za 
tę godzinę 20 zł, zatem GOK dokłada połowę tej kwoty. Z wieloletniej praktyki wynika, że 
kwota 10 zł ma charakter motywacyjny, ponieważ proces nauczania jest wieloletni i bardzo 
wiele zależy od zaangażowania ucznia w ćwiczenia. Poprosił, aby pozostawić kwotę 10 zł bez 
zmian, ponieważ stawka jest nieduża i przemyślana. 
- Radny Zygmunt Gulcz – poprosił dyrektor SP w Pępowie o wyjaśnienie odnośnie do czynszu 
za wynajem pomieszczeń szkolnych – chciał się dowiedzieć, za co dokładnie pobierane są te 
pieniądze. Następnie zwrócił się do dyrektor SP w Skoraszewicach z pytaniem, czego dotyczą 
wydatki na usługi rehabilitacyjne. Zapytał też dyrektora GOK, dlaczego „dochody inne” 
zrealizowano w kwocie 11 tys. zł, na planowany tysiąc złotych – z czego wynika ta różnica. 
- Ewa Śląska – wyjaśniła, że wydatki na usługi rehabilitacyjne dotyczą zatrudnienia 
rehabilitanta dla dwójki dzieci zakwalifikowanych do kształcenia specjalnego. Jedno dziecko 
z niepełnosprawnością ruchową realizowało rehabilitację w wymiarze trzech godzin 
tygodniowo, natomiast drugie dziecko – z niepełnosprawnościami sprzężonymi, w tym 
niepełnosprawnością ruchową – w wymiarze dwóch godzin tygodniowo. Wyjaśniła, że koszty 
te są pozycjonowane osobno, ponieważ zatrudniony na umowę-zlecenie rehabilitant nie jest 
pracownikiem pedagogicznym. 
- Cyryla Krajka – wyjaśniła, że dochody, o których wspominał przewodniczący Gulcz, dotyczą 
wynajmu sali gimnastycznej na działalność zajęć pozalekcyjnych prowadzonych przez 
podmioty zewnętrzne, takie jak np. Centrum Hajdasz czy Akademia Ruchu Zvinna, jak również 
zajęć pozalekcyjnych o charakterze komputerowym prowadzonych przez firmę ATOM 
p. Tomasza Grobelnego czy zajęć taekwondo p. Krzysztofa Bednarza. W zależności od tego, 
czy dane zajęcia są prowadzone raz w tygodniu, czy dwukrotnie, ten czynsz jest większy lub 
mniejszy, ale generalnie jest to kwota 14 zł brutto za godzinę. Ponadto w szkole mieści się 
sklepik szkolny, który płaci czynsz oraz uiszcza opłatę za korzystanie z mediów. 
- Leszek Żelazny – wyjaśnił, w pozycji „pozostałe przychody” została wpisana kwota 1000 zł, 
ponieważ nie sposób było przewidzieć, czego będą dotyczyły nieprzewidziane wpływy. 
Poinformował, że w roku 2019 sala widowiskowa została wymalowana; przy tej okazji 
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zdemontowane zostały drabinki i nagrzewnice – i właśnie ze sprzedaży tego starego, zużytego 
sprzętu uzyskano kwotę 5600 zł. Dodał, że pozostała kwota to oszczędność z roku 2018. 
Więcej pytań nie zgłoszono. Przewodniczący stwierdził, że załączone sprawozdania zostają 
przyjęte do protokołu – stanowią one załączniki do niniejszego protokołu. 
Następnie przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu. 
- Radny Zygmunt Gulcz – zauważył, że w dziale „pomoc społeczna” znajduje się zadanie 
„wydatkowanie na domy pomocy społecznej”, gdzie planowana kwota wynosiła 90 tys. zł, 
a została zrealizowana w kwocie ponad 43 tys. zł. Zapytał, z czego wynika ta różnica. 
- Mariola Żelazna – wyjaśniła, że podczas planowania budżetu Ośrodek Pomocy Społecznej 
musi zaplanować miejsce dla 1-2 osób, ponieważ gmina liczy ponad 6 tys. mieszkańców i nie 
sposób przewidzieć, jaki przypadek może się przytrafić w danym roku, kto będzie wymagał 
umieszczenia w domu pomocy społecznej. Nadmieniła, że gmina płaci w tej chwili za dwie 
osoby – i stąd taka kwota. 
- Radny Józef Śląski – stwierdził, iż sprawozdanie było szeroko omawiane na komisjach, zatem 
nie powinno być dalszych pytań i należałoby przejść do głosowania. 
- Przewodniczący – odpowiedział, iż jego obowiązkiem jest zapytać, czy ktoś ma jakieś pytania. 
- Radny Zygmunt Gulcz – przypomniał, iż projekt budżetu na rok 2019 był pierwszym 
autonomicznym projektem przedstawionym przez wójta Grzegorza Matuszaka, który był przez 
niego realizowany we współpracy z pracownikami Urzędu Gminy, przy współudziale Rady. 
Stwierdził, iż pierwszy zrealizowany przez wójta budżet został zrealizowany bardzo dobrze 
i uzyskał same pozytywne opinie, co bardzo dobrze rokuje na przyszłość. Następnie zwrócił się 
do wójta Grzegorza Matuszaka, życząc mu kolejnych bezproblemowych budżetów i stwierdził, 
że należałyby mu się jakieś kwiaty. 
- Przewodniczący – zażartował, że stosowna uchwała jeszcze nie została przegłosowana, a jego 
zastępca już „wyjeżdża” z kwiatami. Zaproponował, aby przed rozpoczęciem świętowania 
przegłosować jeszcze dwie uchwały. 
 
Kończąc procedurę przystąpiono do głosowania uchwał w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2019 rok oraz w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Pępowo za rok 2019. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/131/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/132/2020 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo z tytułu wykonania budżetu 
Gminy Pępowo za rok 2019 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
- Przewodniczący – pogratulował wójtowi pozytywnego zakończenia „zmagań” z budżetem na 
rok 2019. 
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- Wójt – podziękował za udzielenie absolutorium, po czym podziękował za współpracę 
Wysokiej Radzie oraz wszystkim swoim współpracownikom, a w szczególności kierownikom 
poszczególnych wydziałów i gminnych jednostek organizacyjnych. Podkreślił, że wójt jest 
silny siłą swoich pracowników, którzy stanowią „armię” tworzącą wizerunek jego i całej gminy. 
Stwierdził, że rok 2019 był trudny, a rok 2020 też nie zalicza się do najłatwiejszych, ponieważ 
gmina ponosi jeszcze większe wydatki i pojawił się koronawirus. Przyznał, iż czasem nasuwa 
mu się refleksja, że wybrał sobie kiepski czas na „wójtowanie”, jednak nikt nie mówił, że będzie 
lekko, łatwo i przyjemnie. Zadeklarował, że w dalszym ciągu będzie z wielkim 
zaangażowaniem pracował na rzecz dobra naszej małej społeczności. 
 
W tym miejscu Przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku obrad XVIII sesji Rady 
Gminy Pępowo. 
 

W punkcie 11 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 

 

a) rozpatrzenia wniosków – opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 24 czerwca 
2020 r. przedstawił przewodniczący Komisji – radny Radosław Sobótka. Opinia stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy jednym głosie „przeciwnym” oraz przy braku głosów „wstrzymujących” – podjęła 
uchwałę nr XVIII/133/2020 w sprawie rozpatrzenia wniosków – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 
w sprawie diet dla sołtysów – projekt uchwały przedstawiła Jagoda Kowalewska – inspektor 
ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców. Jak wyjaśniła, z uwagi na fakt, iż Urząd 
Gminy Pępowo przeszedł na obrót bezgotówkowy, wskazane jest uregulowanie kwestii 
wypłacania diet sołtysom. Poinformowała, iż do tej pory sposób wypłacania diety był dowolny, 
natomiast  jeśli Rada podejmie uchwałę, diety sołtysów wypłacane będą wyłącznie przelewem. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XVIII/134/2020 w sprawie zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 
stycznia 2007 r. w sprawie diet dla sołtysów – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
c) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo w roku szkolnym 
2020/2021 – projekt uchwały omówił kierownik USC i WSO Grzegorz Wabiński. Jak wyjaśnił, 
zgodnie z przepisami o zmianie uchwały Prawo oświatowe określone zostały zasady wyliczenia 
kosztów dowozu uczniów niepełnosprawnych do szkół. Ustawa zobowiązuje radę gminy do 
określenia w drodze uchwały średniej ceny jednostki paliwa w gminie na każdy rok szkolny. 
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Stwierdził, iż w związku z powyższym podjęcie uchwały należy uznać za zasadne. Dodał, iż 
średnie ceny zostały wyliczone na podstawie danych na dzień 5 czerwca 2020 r. z dwóch stacji 
paliw znajdujących się na terenie gminy Pępowo. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/135/2020 w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo w roku 
szkolnym 2020/2021 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu.   
 
d) odwołania Skarbnika Gminy Pępowo – Przewodniczący poinformował, iż na jego 
ręce wpłynął wniosek wójta Grzegorza Matuszaka o powołanie nowego Skarbnika w związku 
z rozwiązaniem stosunku pracy na mocy porozumienia stron przez dotychczasową Skarbnik 
Gminy – Panią Marię Stachowiak. Następnie odczytał treść wniosku, który stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/136/2020 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
- Przewodniczący – podziękował p. Marii Stachowiak za współpracę oraz złożył najlepsze 
życzenia z okazji przejścia na emeryturę. Następnie wspólne ze swoimi zastępcami oraz wójtem 
Grzegorzem Matuszakiem wręczyli bukiet kwiatów ustępującej Skarbnik. W dalszej kolejności 
podziękowania za współpracę złożyli przedstawiciele szkół podstawowych w Pępowie 
i w Skoraszewicach. 
- Maria Stachowiak – przyznała, że podjęcie decyzji o przejściu na emeryturę nie było dla niej 
łatwe. Serdecznie podziękowała wszystkim za współpracę i zaufanie. 
 
e) powołania Skarbnika Gminy Pępowo – projekt uchwały przedstawił Przewodniczący. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/137/2020 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
- Przewodniczący – pogratulował p. Kindze Klozińskiej-Antczak jednomyślnego powołania na 
stanowisko Skarbnika. 
- Kinga Klozińska-Antczak – podziękowała za powołanie na stanowisko Skarbnika. Następnie 
podziękowała swej poprzedniczce za wszystkie wskazówki i wyraziła nadzieje, że będzie ją 
godnie zastępować. Zapewniła, że dołoży wszelkich starań, aby powierzone jej obowiązki 
wykonywać z należytą starannością i sumiennością, zgodnie z posiadaną wiedzą 
i obowiązującymi przepisami. Wyraziła nadzieję, że współpraca z osobami zaangażowanymi 
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w realizację zadań przyjętych w roku bieżącym będzie układać się dobrze. Poinformowała, że 
na Zastępcę Skarbnika chciałaby powołać p. Małgorzatę Kęsy. 
- Maria Stachowiak – wyraziła przekonanie, że p. Kinga Klozińska-Antczak posiada 
merytoryczną, fachowa wiedzę, zatem finanse pozostają w dobrych rękach. 
 
f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030 – 
projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Maria Stachowiak. Jak wyjaśniła, zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej dokonuje się zgodnie ze zmianami w budżecie gminy na 
2020 rok. Dodała, iż po dokonaniu zmian wynik budżetu jest deficytowy. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/138/2020 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2020-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
g) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – uzasadnienie do projektu uchwały 
odczytała Skarbnik Gminy Maria Stachowiak. Jak wyjaśniła, proponuje się dokonanie zmian 
zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
- Przewodniczący – zwrócił uwagę na przejęzyczenie. Stwierdził, że nie budujemy chodników 
na ul. Szkolnej, ponieważ wówczas musielibyśmy budować piętrowo. Wyjaśnił, iż najpewniej 
chodziło o chodniki na ul. Słonecznej. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/139/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
h) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz ze sprzedażą udziału 
w gruncie – projekt uchwały przedstawiła kierownik WRG Małgorzata Waleńska. Jak 
wyjaśniła, projekt uchwały dotyczy sprzedaży lokalu mieszkalnego w miejscowości 
Skoraszewice. Poinformowała, że był to ostatni z lokali mieszkalnych, który stanowił mienie 
gminy Pępowo; pozostałe lokale są własnością prywatną. Nadmieniła, iż w budynku jest łącznie 
6 lokali mieszkalnych, a ponadto mieści się tam niewielki lokal użytkowy, który wynajmuje od 
gminy spółka Orange – mieści się tam serwerownia. Dodała, że najemca tego lokalu został 
przeprowadzony do wolnego lokalu komunalnego w Pępowie, w związku z czym zasadnym 
byłoby przekazać ten lokal do sprzedaży – wówczas cały obiekt stanowiłby własność prywatną. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/140/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz ze 
sprzedażą udziału w gruncie  – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
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i) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – projekt uchwały przedstawiła 
kierownik WRG Małgorzata Waleńska. Jak wyjaśniła, projekt uchwały dotyczy wykupu gruntu 
pod budowę ścieżki rowerowej relacji Pępowo – Siedlec, a dokładniej kolejnego jej odcinka: 
od skrzyżowania z „Dębówką” do skrzyżowania z drogą do Kościuszkowa. Poinformowała, że 
za kwotę blisko 170 tys. zł nabywane będą trzy nieruchomości prywatne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVIII/141/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 12 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Zygmunt Gulcz – przedstawił krótką informację dotyczącą Otwartej Strefy Aktywności 
w Gębicach. Podziękował wójtowi i pracownikom Urzędu Gminy za wsparcie tej inwestycji 
i wykonaną pracę, po czym zaprosił wszystkich do korzystania z OSA, mimo że jej oficjalne 
otwarcie odbędzie się w późniejszym terminie. 
- Radna Rady Powiatu Gostyńskiego Mirosława Bigaj – pogratulowała wójtowi absolutorium, 
a Wysokiej Radzie – jednomyślności, która świadczy o tym, że radni, którzy w różnych 
sprawach potrafią przedstawiać różne punkty widzenia i mieć różne zapatrywania, potrafią być 
jednomyślni w sprawach priorytetowych, dotyczących bezpieczeństwa finansowego. Wyraziła 
przekonanie, iż jest to ważne dla wójta, aby skutecznie zarządzać gminą. Nadmieniła, że 
w powiecie podobnie podchodzi się do tych spraw – można sprzeczać się w różnych kwestiach, 
jednak warto pokazywać jeden front w sprawach najważniejszych. 

Ponadto radna Mirosława Bigaj dołączyła się do podziękowań dla Skarbnik Marii 
Stachowiak za służbę i coraz rzadziej spotykaną dzisiaj solidność. Wyraziła nadzieję, że jej 
następczyni będzie kontynuować tę pracę również i w tym względzie. 

Poinformowała, iż interpelacja radnego Józefa Śląskiego jest procedowana. 
Zobowiązała się sprawdzić, czy proces ten przebiega sprawnie oraz dowiedzieć się, czy są 
szanse na jego przyspieszenie. 

Pogratulowała mieszkańcom gminy wysokiej frekwencji w wyborach prezydenckich, 
które właśnie miały miejsce. Zauważyła, iż nie udało się wprawdzie zdobyć wozu strażackiego, 
jednak był to drugi wynik w powiecie, jeśli chodzi o frekwencję, zatem można być dumnym 
z poczucia odpowiedzialności wśród mieszkańców gminy. 

Kończąc swą wypowiedź poinformowała, iż w powiecie ma miejsce ważna inicjatywa 
– powstaje komitet wsparcia dla Prezydenta Andrzeja Dudy. Zaprosiła wszystkich, aby 
wspomóc działanie tego komitetu. 
- Wójt – pogratulował skuteczności radnemu Zygmuntowi Gulczowi, który był pomysłodawcą 
powstania Otwartej Strefy Aktywności. Stwierdził, że jeśli program dalej będzie istniał, być 
może uda się zrealizować kolejne tego typu miejsca. 
 Następnie wójt odniósł się do słów Skarbnik Marii Stachowiak, która stwierdziła, iż 
wspierał ją w trakcie współpracy. Przyznał, że być może tak było, jednak szczerze mówiąc to 
on „odkupił” od Pani Marii bardzo dużo wiedzy dotyczącej budżetu i otrzymał wiele cierpliwie 
udzielanych wskazówek, za co chciałby z całego serca podziękować. Stwierdził, iż mówi się, 
że nie ma ludzi niezastąpionych, co być może jest prawdą, jednak dobrych zastąpić jest bardzo 
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trudno. Wyraził przekonanie, iż następczyni, którą Pani Maria przygotowała, będzie 
kontynuować jej pracę i trzymać finanse gminne na równie wysokim poziomie. Kończąc swą 
wypowiedź serdecznie podziękował Pani Marii Stachowiak za współpracę, a Pani Kindze 
Klozińskiej-Antczak pogratulował powołania, życząc wiele wytrwałości i dobrych decyzji. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 
W punkcie 13 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął 

XVIII sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


